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      Аннотация

    
        
          Предмет исследования – языковые средства выражения ценностных смыслов и оценочности в английском и русском языках. Цель исследования заключается в реализации социокультурного и межъязыкового сопоставления средств выражения ценностной мотивации деятельности на материале русскоязычных и англоязычных сайтов транснациональных компаний Nestle, McDonald’s и Coca-Cola. Исследование проводилось с применением эмпирических и общенаучных методов теоретического исследования. Результатами исследования являются: 1) характеристика подходов к изучению понятия «ценность» в контексте различных научных отраслей; 2) описание дидактических аспектов изучения ценностей; 3)	теоретическое обоснование необходимости исследования миссии на сайте транснациональной компании как типа текста; 4)	осуществление анализа лингвистических средств, представляющих ценности, выраженные в миссиях транснациональных компаний. Результаты данного исследования могут быть внедрены в процессе разработки и в ходе преподавания курсов культурологии, лексикологии, лингвистического анализа, стилистики, а также в работе спецкурсов, спецсеминаров, посвященных вопросам лингвокультурологии, межкультурной коммуникации.
        

        
          The subject of the study is linguistic means representing value-based denotations and evaluations in the English and Russian languages. The aim of the work is to implement a socio-cultural and cross-lingual  comparison of the means expressing value motivation of activity based on material from Russian-language and English-language websites of Nestle, McDonald’s and Coca-Cola transnational companies. The work was conducted with general-scientific methods and empirical method of research. Research findings are: 1)	strategy characteristics for the research of the concept of “value” in the  context of various scientific branches; 2)	determination of didactic principles and aspects related to the study of values; 3)	theoretical justification of the need to study the mission on the website of a transnational company as a type of text; 4)	introduction of linguacultural analysis of values represented in the missions of transnational companies. The results of this work can be applied to the process of development and in the course of teaching cultural studies, lexicology, linguistic analysis, stylistics, as well as in  the sphere of special courses, seminars on cultural linguistics, intercultural communication.
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